
dnia 15.5.2025r.
Rada Gminy Brudzew
Radni-Sesja

Protokół
XVI Sesja Rady Gminy Brudzew w dniu 2025-04-29 

Miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Brudzew

Obrady rozpoczęto 2025-04-29 o godzinie 15:00, a zakończono o godzinie 16:03 dnia 2025-04-29.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Obecni:
1. Mirosław Andrzejewski
2. Andrzej Ciemniewski
3. Katarzyna Janik
4. Sławomir Kaszyński
5. Dariusz Kiciński
6. Tomasz Kiciński
7. Agnieszka Kowalewska-Darul
8. Mariusz Kowalewski
9. Krzysztof Kubanek
10. Piotr Maciaszek
11. Marek Oblizajek
12. Katarzyna Sęk
13. Jacek Siekacz
14. Radosław Szafoni
15. Adrian Zięba

1. Otwarcie obrad XVI Sesji Rady Gminy Brudzew oraz powitanie radnych i gości.

Przewodniczący Rady otworzył obrady XVI Sesję Rady Gminy Brudzewi powitał Wójta Gminy Brudzew 
Pana Cezarego Krasowskiego,  Zastępcę Pana Wójta  Pana Pawła  Jacaszka,  Sekretarza  Gminy  Pana 
Tomasza Józefowicza, Panią Skarbnik Wiolettę Gadomską. Informatyka i pracownika obsługi rady gminy,  
Panie i Panów. Przystąpiono do stwierdzenia quorum.

2. Stwierdzenie quorum.
Głosowano w sprawie:
Sprawdzenie obecności
Wyniki głosowania
OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1
Wyniki imienne:
OBECNY (14)
Mirosław Andrzejewski, Andrzej Ciemniewski, Katarzyna Janik, Sławomir Kaszyński, Dariusz Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Adrian Zięba
NIEOBECNY (1)



Radosław Szafoni

Radny Szafoni przez techniczny problem nie zaznaczył obecności na sesji, wobec powyższego po 
wyłączeniu i włączeniu tabletu przez radnego ponownie przystąpiono do sprawdzenia obecności. 

Głosowano w sprawie:
Sprawdzenie obecności
Wyniki głosowania
OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0
Wyniki imienne:
OBECNY (15)
Mirosław Andrzejewski, Andrzej Ciemniewski, Katarzyna Janik, Sławomir Kaszyński, Dariusz Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
NIEOBECNY (0)

3. Informacja nt. porządku obrad

Przewodniczący Rady - Każdy z państwa radnych porządek dostał, mógł się zapoznać. Czy jakieś 
zapytania, pytania są do porządku obrad? Nie widzę,

4. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Gminy Brudzew

Protokół był wystawiony w biurze rady. Państwo radni mogli się z nim zapoznać. Czy są jakieś pytania do, 
do protokołu z XV rady sesji? Nie wiedzę, a więc ten protokół poddaję pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Gminy Brudzew
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski, Andrzej Ciemniewski, Katarzyna Janik, Sławomir Kaszyński, Dariusz Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
5. Interpelacje i zapytania radnych do Wójta Gminy Brudzew.

Pan radny Mirosław Andrzejewski - chodzi o drogę między Koźminem a Kwiatkowem, czy jest  została  
wycena, na jaką sumę? I czy już właściciel wie ile może dostać za tą drogę, za tę po prostu kawałek ziemi?  
Następnie mam też prośbę do powiatu, znaczy  chodzi o drogę powiatową na odcinku Kozubów- Dąbrowa. 
Po pierwsze są tam blisko tej hydroforni uskoki w asfalcie, bardzo duże. Dwa - gałęzie wystają na drogę, że 
no ciężko większym sprzętem czy pojazdem przejechać. Bo już zgłaszałem
na ostatniej  sesji  też o wycinkę gałęzi  Sarbice – prom na tym odcinku. Do tej  pory też nie zostało to  



zrobione.  Nie  wiem  czy  to  było  zgłaszane  Panie  Wójcie?  No  by  trzeba  było  wiedzieć,  czy  w  ogóle 
chociażby było to zgłoszone do powiatu.  I  jeszcze zostało,  bo ja też w tamtym roku nawet składałem 
wniosek pisemny o wycinkę gałęzi na terenie

Radna Kowalewska-Darul - kiedy będzie uregulowana droga na Olimpii od posesji 15 do 11. Jakie są plany 
właśnie w tym kierunku? Agroturystyka.

6. Odpowiedzi Wójta Gminy Brudzew na zgłoszone interpelacje i zapytania.

Pan radny Mirosław Andrzejewski droga Kwiatków-Koźmin. Mamy wyceną. Zastępca Wójta dodał, że Tak 
jak ostatnio informowaliśmy.  Przebieg po trasie,  która obecnie funkcjonuje,  tak częściowo po gruntach 
prywatnych ponieważ jeden z właścicieli  się nie zgadza, taką informację uzyskaliśmy. Natomiast mamy 
koncepcję i przejście, przejście
troszeczkę  innym  przebiegiem.  Mamy  zgodę  właściciela  cieku  wodnego,  mamy  zgodę  jednego  z 
właścicieli. Natomiast jeden z właścicieli, no wyraził taką informację, że albo sprzeda całą tą swoją działkę,  
czyli koło 11 arów. Co nie jest nam potrzebne pod drogę w takiej wielkości. Albo po prostu nie wyrazi zgody. 
Mamy w tej chwili wycenę, to jest
pastwisko, tak przynajmniej jest sklasyfikowane. Mamy w tej chwili wycenę, mamy wycenę w tej chwili tego, 
tej powierzchni na poziomie pomiędzy, czy tak mniej więcej, między 7700 a 8800. Tyle mogłoby kosztować  
cała ta działka. I taką informację ma przekazane geodeta, bo jak też państwu mówiłem, ten pan upoważnił  
tutaj geodetę do tego żeby się z nim w tej sprawie kontaktował. Ten geodeta już zna tą kwotę, bo też z nim 
rozmawiałem. I mniej więcej taka kwota była by, jako pastwisko za całą działkę. Natomiast jeśli chodzi o 
wycenę  drogi.  W  tym  terenie  działka  pod  drogę  bezpośrednio,  czyli  nie  cała  powierzchnia  tylko  ten 
fragment, który byłby niezbędny pod drogę, no mógłby kosztować w granicach 15 zł. Tak, to tak mniej 
więcej tak się kształtują
 na dzień dzisiejszy ceny za metr kwadratowy. Czyli tutaj gdzieś mamy za metr kwadratowy 7-7,50 zł - 8, 
jako pastwiska, natomiast pod drogę w granicach 15 zł. Natomiast no proszę państwa, no nie wiem czy 
byłaby taka możliwość i państwo by wyrazili zgodę, żeby płacić za całe 15, czy nie 12 arów, tak jak za 
drogę. Ponieważ to nigdy pod drogę w całości nie zostanie wykorzystane. To by z tych 11 arów
potrzebowaliśmy pod drogę może 2. I to by była powierzchnia pod drogę, a reszta to cały czas byłoby to 
rola powiedzmy, no bo pastwisko to jest, jako grunt rolny klasyfikowane. Także taką informację ma, ma 
geodeta, pełnomocnik przekazane.
Czy  ta  informacja  dotarła  już  do  właściciela,  pewnie  dotrze  jutro.  Natomiast  taka  informacja  jest  
przekazana, ja dostałem tą wycenę wczoraj. Bo czekaliśmy na wycenę, to jest wycena od pani, która jest  
rzeczoznawcą majątkowym i nam świadczy
usługi na zasadzie, znaczy operaty nam robi dla dróg między innymi pod sprzedaż, czy pod zakup. Tak to  
wygląda. Jeżeli mielibyśmy kupić całość to fajnie by było to kupić, jako rolę w całości i sobie tą działkę pod 
drogę  wydzielić.  Tak.  Natomiast  też  na  dzień  dzisiejszy  po  analizie  tutaj  pod  kątem  jakby  takim 
planistycznym  i  ewentualnie  przeznaczenia  tego  gruntu,  to  tak  naprawdę  w  tym  miejscu  gmina  ani 
właściciel,  ani  gmina nie  uzyska warunków zabudowy żeby na przykład tą  działkę potem po podziale 
sprzedaż,  jako  działkę  budowlaną  8-arową.  Tak.  To  zostanie  po  prostu  rolą  na  majątku  gminy. 
Rzeczoznawca, jak bierze pod wycenę to wyznacza pas drogowy. Pas drogowy załóżmy 8 metrów. I wtedy 
jak kupujemy pod drogę, to wiadomo ta cena jest inna. I pas 8-metrowy długości, nie wiem tam ile po 15 zł. 
Natomiast pozostała część to jest rola, 
To jest między 7 a 8 zł, czyli za hektar wynosi między 70 a 80 tysięcy. No to są takie kwoty, czyli to jest  
realna w tym terenie cena za 1 hektar gruntu. 
Czy mam rozumieć, że gmina widzi to tak, że tam gdzie jest no ta zaprojektowana droga to tam by było  



wypłacone zgodnie z tym operatem czy z tą wyceną. A reszta działki po cenie, tak jak… Tak. Znaczy innej  
opcji tym bardziej nie ma.

Zastępca Wójta  -Ale  to  mówię,  nie  mamy jeszcze odpowiedzi  od tego…  Ale  myślę,  że  za chwile  ją 
uzyskamy. Myślę,
że po weekendzie majowym to tutaj przy najbliższej następnej sesji to na pewno taką informację będziemy 
mieli. A być może jak ten pełnomocnik uzyska taką informację
 to tak czy inaczej nie ważne, jaka ona by była uważam, że warto się z tym panem spotkać i porozmawiać  
po prostu. Proszę państwa ja widzę takie rozwiązanie, że wyceniamy pas drogowy i wtedy pod drogę jest 
to 15 zł, tak… Tu koło 15-15,50.
Natomiast pozostałą działkę no wiadomo, że on nic z tą właściciel nic z tą działką nie zrobi. To możemy 
kupić  w  cenie  7…  8.  No  tak  to  wygląda.  No  mówię,  ale  i  wola  i  ewentualnie  środki  byłby.  Znaczy 
najważniejsze na tym etapie dla nas byłaby zgoda
i to w związku z tym dobrze by było żebyśmy taką zgodę, taką akceptację gdzieś tam z jakiejś wersji  
pisemnie sobie z panem właścicielem czy z państwem, bo nie
Z prostej przyczyny, bo jak zrobimy decyzję WZ, bo inaczej tego nie ustalimy jak decyzją. Czyli musimy tu 
zadawać sobie decyzję WZ, tak. W ramach tej decyzji wyjdą już z koncepcji szerokości, to są jakieś 3  
miesiące. Tak, będziemy WZ-kę, wyjdą szerokości pod drogę, wyjdzie ile arów zostaje poza drogą, tak. I  
wtedy jakby już byśmy mieli te konkretne powierzchni w kwotach o jakich rozmawiamy, tak.

A tylko jeszcze jedno, bo było powiedziane o właścicielach działek, gdzie wody to, bo tam mam rozumieć, 
że jest jakby dwóch. Tak? Bo jeden to jest tam, gdzie kanał.

Właściciela,  firma  prywatna,  tak.  Właściciel  kanału  i  tam zgodę  mamy na  piśmie  na  lokalizację  tego 
przepustu, nie mostu w innym miejscu. Byle średnica się zgadzała. Tak naprawdę ten by był do rozbiórki,  
no jakby ten, to by nic nie blokowało. Natomiast
jeśli chodzi, Pan radny pewnie pyta o ten ciek wodny, który tak naprawdę nie ma właściciela, bo tam nie ma 
właściciela. Jest wydzielony rów, działka rowu i to jest
jako woda niepłynąca tylko woda chyba. Tak mi się wydaje. Ale to nie zmienia faktu, że tam przepust jest. I 
tak naprawdę byśmy musieli wystąpić o pozwolenie wodno-prawne,
bo tutaj byśmy lokalizację, dopiero lokalizację zmieniamy za tym rowem. Także tutaj byśmy musieli… Na 
pewno pod droga jest przepust tylko, że… Do wymiany, bo zarwany. Ale istniejący w związku z tym my  
tylko i wyłącznie decyzję wodno-prawna...

Ten rów, o którym mówimy, ten przepust, który tam przechodzi to jest, w środku rowu idzie granica dwóch 
obrębów. I po jednej stronie jest woda, a po drogiej
stronie jest woda płynąca, a jest jeden rów. W związku z tym są dwie różne procedury na ten sam przepust. 
Tak. To tak tylko, no tak to mniej więcej wygląda w niektórych sytuacjach się z takimi problemami też 
zderzamy i to potem trwa, nie wiem 3 miesiące, dłużej, Tak, bo...To po jednej stronie woda stoi, a po drugiej 
płynie.

Pan radny Andrzejewski pytał jeszcze o drogę Dąbrowa, droga powiatowa i droga do promów. Ja bym 
prosił Panią Agatę, bo Pani Agata dostała maila.
Bardzo bym prosił Panią. Tak Panie, Panie [niezrozumiałe]. Odpowiedź została udzielona. Pana wniosek 
został przekazany do powiatu 31 marca, a odpowiedź została przesłana na adres mailowy 10 kwietnia. 
Przepraszam 3 kwietnia, a Panu wysłałam na adres mailowy odpowiedź 10 kwietnia. Także odpowiedź ma 
Pan na mailu.



Ale wracając do tych nierówności przekażemy do, niezwłocznie
do powiatu.

Pani Agnieszka Darul regulacja drogi w miejscowości Olimpia, to jest Olimpia. Informacje Wójta uzupełnił  
Zastępca Wójta - Tak, w części jest plan, w części tego planu nie ma. Tam gdzie jest plan, tam gdzie jest  
plan poprosiłem pracownika i to jutro sprawdzę, bo przyznaję nie sprawdziłem tego, na jakim etapie jest 
wycena,  bo chcieliśmy wycenę geodety.  Tak,  jakby wyglądała kwestia dokonania podziałów zgodnie z 
planem i  ustalenia  tym  samym,  jak  już  te  podziały  byłyby  wstępnie  zaplanowane  i  wielkościowo  też 
ustalenia kwoty wykupu tych działek, tak. Bo przejęcie zgodnie z planem to jest wykup. W planie to jest na 
zasadzie  decyzji,  tak.  Bo  zgodnie  z  planem nie  musi  być,  nie  musi  być  aktu  notarialnego,  natomiast 
decyzją. Natomiast na odcinku od posesji 15 do pierwszej posesji bodajże 14, to jest chyba posesja. Na  
tym fragmencie nie ma planu miejscowego i byśmy musieli zrobić warunki zabudowy.
Te warunki gdzieś tam, chyba mapa jest zamówiona natomiast z racji tych ilości, no nie rozpoczęliśmy tej 
procedury. Ale to troszeczkę uporamy się z tą ilością wniosków o wydanie tych WZ-tek, to ta procedura na 
pewno zostanie przeprowadzona. Także myślę
na następną sesję jestem w stanie Pani odpowiedzieć jakie byłby kwoty za podziały, jakie byłby szacowane 
kwoty za, za wykup. Te podziały też trochę trwają,
czyli gdzieś tam o tym wykupie, ewentualnie pewnie byśmy rozmawiali gdzieś pod koniec tego roku, nie. 
Ale teraz istniejący pas drogowy jest 3 metry, także tak
 na prawdę wyklucza jakąkolwiek inwestycję,  ponieważ no droga 2-metrowa to  nie  ma najmniejszego 
sensu, nie. Wydaje mi się, że łatwiejsza jest procedura
jadąc do Kościelca po lewej stronie, niż po prawej. Bo po prawej no jest...Gazociąg.
 A to, to gazociąg pół biedy, ale tam na początku nie jest uregulowany tytuł własności. Po prostu nie jest  
przeprowadzona  sprawa  spadkowa  i  tu  się  komplikuje  sprawa.  Bo  moglibyśmy  włącznie,  bo  chcemy 
włączyć ten po prawej stronie do drogi wojewódzkiej. Ale pojawia się właśnie ten problem z… Chociaż  
chyba dokumentację i kosztorys na przebudowę tego zjazdu na asfaltowe mamy i jeśli te środki gdzieś
tam by się  udało  wygospodarować,  to  być  może,  bo komplet  dokumentacji  łącznie  ze zgłoszeniem u 
wojewody mamy o zjazd tutaj w prawą stronę. Bo ten zjazd jest zawsze taki mocno wyeksploatowany, jak 
tam się wyjeżdża. I tu warto
by było może to gdzieś tam spróbować z Panem Wójtem, jeśli znajdzie środki to ten samą przebudowę 
tego zjazdu chociaż zrobić. To już wyjazd jakby na wojewódzką byłby bezpieczniejszy. Ale mówimy cały  
czas o prawej stronie. Od lewej strony, no to musimy uregulować ten pas. Zresztą tam są dość długie  
odcinki u Pani radnej na Olimpii i one wszystkie, które teraz zostały, to są wszystkie 3-metrowe
pasy drogowe, nie, bardzo wąskie. I tak na prawdę no wykluczają na tą chwile jakąkolwiek inwestycję, bo 
tam trudno cokolwiek na trzech metrach zrobić.

Wójt  gminy  dodał  jeszcze  informacje  do  wniosku  Radnego  Andrzejewskiego  -  Zakład  gospodarki 
komunalnej, ciągnik z pracownikami jechał z rębakiem, gdzieś tam w tamtym kierunku Kwiatków - Janowa 
stamtąd. Przed żniwami będzie zrobione

7. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brudzewie z wykonania zadań finansowych 
za okres od 01.01.2024r. do 31.12.2024r.

Pani kierownik nie było, ale była pani z GOPS-u pani zastępca przestawiała nam. Czy Pan Wójt ma 
jeszcze coś do dodania. Jeśli będą jakieś pytania, to się przekaże pani kierownik, będzie na następnej 



sesji, się postaram żeby była.  Z naszego ośrodka pomocy  społecznej korzysta 350.

8. Ocena zasobów pomocy społecznej.

Pani kierownik nie było, ale była pani z GOPS-u pani zastępca przestawiała nam. Czy Pan Wójt ma 
jeszcze coś do dodania do tego? Proszę państwa ja nie mam, chyba że państwo macie pytania. Jeśli będą 
jakieś pytania, to się przekaże pani kierownik,
będzie na następnej sesji, się postaram żeby była. 

9. Oświadczenie Rady Gminy Brudzew w sprawie wsparcia działań w celu ochrony Poczty Polskiej.

Przewodniczący Rady - pismo wpłynęło do Rady Gminy Brudzew o wsparcie Polskiej Poczty, listonoszy.  
Pani Agato, Pani więcej tak w tym temacie jest zorientowana.
Poczta Polska wystąpiła do Rady Gminy z prośbą o poparcie, wsparcie działań Poczty
Polskiej. Z uwagi, że wiecie Państwo, słyszycie co się dzieje, tak że są zamykane placówki pocztowe, jest 
redukcja zatrudnienia. W związku z tym wystąpili do nas, do rady Gminy Brudzew o poparcie działania z  
tego względu, że Poczta Polska jest instytucja z tradycją. Działa na, jest na rynku od prawie 500 lat, tak że 
no tutaj
jak to tradycja, no chcą żeby ta tradycja była zachowana. No i w związku z tym, no bardzo bym tutaj  
prosiła, w imieniu właśnie Poczty Polskiej o poparcie stanowiska
i przegłosowania tego oświadczenia o wsparciu działań w celu ochrony Poczty Polskiej.

Dziękuję bardzo. Na wspólnych posiedzeniach komisji to było omawiane, to oświadczenie. Komisje wydały  
opinie pozytywną, a więc Pani Agatko proszę o przegłosowanie tego oświadczenia.

Głosowano w sprawie:
Oświadczenie Rady Gminy Brudzew w sprawie wsparcia działań w celu ochrony Poczty Polskiej.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Dziękuję bardzo. W głosowaniu uczestniczyło 15radnych, swój głos oddało 15, a więc będziemy wspierać 
Polską Pocztę.

10. Oświadczenie Rady Gminy Brudzew w sprawie wsparcia poparcia Apelu Rady Gminy Szydłowo 
o podjecie prac legislacyjnych związanych ze zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym w 
zakresie dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu terytorialnego.



Do Rady Gminy Brudzew oświadczenie Rady Gminy Brudzew w sprawie wsparcia, poparcia apelu Rady 
Gminy Szydłowo o podjęcie  podjęcie  prac legalistycznych związanych ze zmianą przepisów ustawy o 
samorządzie gminnym w zakresie
dopuszczalności  zmian  granic  i  jednostek  samorządu  terytorialnego.  Też  na  wspólnych  posiedzeniach 
komisji to było omawiane. Komisje wydały opinie pozytywną.

Pan Sekretarza, czy Pani Agata?
Pani Agata - To również tak jak w przypadku pisma poprzedniego, wystąpiła do Rady Gminy Brudzew Rada 
Gminy Szydłowo w zakresie poparcia apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą ustawy o 
samorządzie  gminnym  w  zakresie  dopuszczalności  zmian  granic  jednostek  samorządu  terytorialnego. 
Głównie tutaj Rada Gminy Szydłowo wnosi  to żeby w ślad za przejęciem jednostek czy części
terytoriów innych jednostek  gminnych szło  za  tym jakieś  rekompensaty  finansowe,  żeby  liczyła  się  w 
konsultacjach społecznych, żeby liczyła się... Znaczy konsultacje społeczne były bardziej brane pod uwagę 
niż dotychczas, bo obecnie są, wymogiem jest przeprowadzeni konsultacji, ale one po prostu nie są brane 
pod uwagę. No i właśnie głównie takimi, dwoma głównymi takimi czynnikami, no Rada Gminy Szydłowo 
prosi o poparcie ich apelu o zmianę zapisów ustawy o samorządzie gminnym.
Tak, czy są pytania? Nie widzę. Jednak myślę, że taką gminę można wesprzeć, bo kiedyś my możemy 
potrzebować jakiejś pomocy, będziemy razem, wspólnie działać.
Jeśli jest większe aglomeracja połyka mniejsze, no jakoś coś powinno to być zmienione w ustawie. A więc  
poddaję to oświadczenie pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Oświadczenie Rady Gminy Brudzew w sprawie wsparcia poparcia Apelu Rady Gminy Szydłowo o podjecie 
prac  legislacyjnych  związanych  ze  zmianą  przepisów  ustawy  o  samorządzie  gminnym  w  zakresie 
dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu terytorialnego.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok.

Wójt gminy poprosił o przedstawienie uchwały Panią Skarbnik. Przewodniczący rady dodał, że ta uchwała, 
ta uchwała była omawiana na wspólnych posiedzeniach komisji.  Proszę bardzo, opinie wydały komisje 
pozytywną. Pani Skarbnik, proszę bardzo.
Zwiększamy zarówno dochody, jak i wydatki budżetu o łączną kwotę 934 250 zł. I tutaj zwiększamy z tytułu  
dochody z tytułu rozliczenia z progu za inwestycje, które były
zrealizowane wodno-kanalizacyjne w 2023 roku. Rozliczenia z tytułu podatku VAT oraz środki z urzędu 
marszałkowskiego,czyli były FOGR. I te środki przeznaczamy na środki z formuły na drogę w Janiszewie[?] 
jest  to  126  250  zł.  Natomiast  pozostałe  dochody  zabezpieczamy  środki  na  modernizacje  drogi  w 



miejscowości Bratuszyn, jest to 550 000. 10 000 przekazujemy, jako pomoc finansowa dla Gminy Kościele 
ze  wskazaniem  na  parafię  Dąbrowa,  remont  bramy  na  cmentarzu  parafialnym.  200  000  jest  to 
termomodernizacja stropodachu na budynku Urzędu Gminy w Brudzewie.
12  000  jest  to  zwiększenie  dla  GOK-u,  dotacje  dla  GOK-u.  36  000  jest  to  dofinansowanie  zakupu 
radiowozu dla Komendy Powiatowej Policji  w Turku. Ponadto dokonujemy zmian w funduszu sołeckim 
Dąbrowa i Koźmin, a także
w planie  finansowym Szkoły  Podstawowej  w Brudzewie 76 000 przesuwamy z zakupu materiałów na 
inwestycje, jaką będzie wymiana, dalsza część wymiany oświetlenia
 na  energooszczędne.  No  i  załącznik  nr  1  mówi  o  zmianach  dotyczących  wydatków  majątkowych.  
Załącznik nr 2 o zwiększeniu dotacji dla GOK-u oraz pomoc finansową
dla  Gminy  Kościelec.  A załącznik  nr  3  o  zmianach  dotyczących  funduszu  sołeckim  w  miejscowości 
Dąbrowa i Koźmin.
Dziękuję.
Czy są pytania? Państwo radni? Do zmiany
w budżecie gminy? A więc nie widzę. Poddaję projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tureckiemu.

Panie Wójcie. Na wspólnym posiedzeniu komisji to było omawiane. Komisje wydały opinię pozytywną. Ta 
pomoc  udzielona  już  była  w  tamtym  roku,  ale  proszę  bardzo  Panią  Skarbnik  -  z  powiatu  tutaj  
współpracujemy, jeśli  chodzi o zdrowie psychiczne. Te środki są przeznaczone na realizację programu 
"Zdrowie  psychiczne".Dziękuję  bardzo.  Czy  są  pytania  państwa  radnych?  Nie  widzę,  a  więc  poddaję 
projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tureckiemu.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba



PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gminy Kościelec.

Na wspólnym posiedzeniach  komisji  ta  uchwała  była  omawiana.  Proszę  bardzo,  Panie  Wójcie.  Panie 
Przewodniczący,  szanowni  państwo  to  już  w  budżecie  Pani  Skarbnik  przedstawiła.  10  000  zł  z 
przekazaniem dla  Gminy  Kościelec.  Za  pośrednictwem Gminy  Kościelec  na  parafię  Dobrów,  remontu 
zabytkowej bramy na cmentarzu w Dąbrowie.
Dziękuję.  Czy  są  pytania  od  państwa  radnych?  Nie  wiedzę,   a  więc  poddaję  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gminy Kościelec.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

14.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  odpłatnej 
służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A.

Ta uchwała była omawiana na wspólnych komisjach. Komisje wydały opinię pozytywną. Proszę bardzo. 
Proszę  państwa,  tak  jak  na  komisjach  przedstawiliśmy  informację,  dotyczy  to  naszych  gruntów. 
Poprowadzenie  przyłącza  energetycznego  w  miejscowości  Kwiatków  do  remontowanego  budynku 
zabytkowego, na które otrzymaliśmy dofinansowanie i realizujemy tą inwestycję. To znaczy, że Kwiatków 
rusza.  To co było planowane kilka lat  do tyłu będzie zrealizowane.  Nie od razu,  ale w terminie takim 
późniejszym nasza gwiazda Gminy Brudzew. Tak, Panie Wójcie? Tak, jest. Proszę państwa, jak wiecie 
chcemy  tam  ten  budynek  przebudować  na  budynek,  na  budynek  administracyjno,  kulturowo-
administracyjny. Chcemy tam prezentować
odkrycia archeologiczne z okresu kultury przemorskiej. Jak wiecie państwo kultura przemorska to jest III 
wiek p.n.e. do V wieku n.e.. Zostały tam odkryta, została tam odkryta osada bardzo stara przed naszą erą.  
Mamy udokumentowane
te wszystkie wykopki, te wszystkie znaleziska. Chcemy to prezentować w budynku zabytkowym z 1936 
roku, gdzie budynek przedtem pełnił funkcję mieszkalno-handlową.
Obok była mleczarnia, gdzie wytwarzane było masło, sery i inne przetwory mleczarskie. Jako ciekawostkę 
powiem, też że w momencie, kiedy ten budynek był budowany w 36 roku, zostało odkryte cmentarzysko.  
Nie jest dokładnie zbadane to cmentarzysko, z którego wieku, czy to... Ale w każdym razie nie jest to  
bardzo stare cmentarzysko. Szacuje się, że to jest gdzieś XVIII-XIX wiek. Ten teren jest pod nadzorem 



archeologów. W tej chwili wymieniamy dach, i otrzymaliśmy także dofinansowanie. Na dach otrzymaliśmy 
dofinansowanie z programu rządowy Polski Ład, natomiast na remont przystosowanie tego budynku ze 
środków Unii Europejskiej z Funduszu Sprawiedliwej Transformacji. Wartość inwestycji 2,5 mln, bez dachu 
oczywiście.  Dofinansowanie  2  mln  złotych.  Dziękuję  bardzo.  A więc  poddaję  ten  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

15.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  nieodpłatnego  przejmowania  na 
własność Gminy Brudzew nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne.

Proszę bardzo Panie Wójcie. Bardzo proszę Pana zastępcę, Pana Pawła Jacaszka.
Proszę państwa, tak jak rozmawialiśmy ten projekt uchwały na komisjach. Wiecie państwo, wielokrotnie tu 
podkreślaliśmy, zmieniła się ustawa o planowaniu przestrzennym. Wchodzą plany ogólne, te plany ogólne 
z racji nowego sposobu wyliczenia powierzchni pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną w stosunku do 
demografii. Tam bodajże na 30 lat do przodu się będzie wyliczać, no może spowodować, że część tych 
terenów pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne, które było przewidziane w studium, w tym studium 
już się nie znajdzie. Mieszkańcy,
no dość medialnie też to jest nagłaśniane. Mieszkańcy w związku z tymi obawami, że może, mogą pewne 
tereny nie być już, my nie możemy jako rada przeznaczyć, państwo, jako rada nie będą mogli przeznaczyć, 
jako teren zabudowy jednorodzinnej w planie ogólnym. Podjęli decyzję, że występują o wydanie warunków 
zabudowy  i  tych  warunków  jest,  tych  wniosków  jest  mnóstwo.  Wydzielanie  działek  jednorodzinnych 
powoduje jednocześnie wydzielanie dojazdów do tych działek, a więc drogi powstają, które po podziale 
będą drogami wewnętrznymi. Proszę o uwagę I z racji ilości tego i zakresu tych, tych wniosków poprosimy  
państwa czy prosimy państwa o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad nieodpłatnego przejmowania 
na własność
gminy nieruchomości, które stanowią lub mogą stanowić drogi wewnętrzne. W przypadku nieodpłatnego, 
tak jak powiedziałem, w przypadku wniosku właściciela. Czyli
 jeżeli  właściciel  jest  zainteresowany przekazaniem takiej  działki  drogowej na własność gminy,  to taką 
możliwość ta uchwała oczywiście będzie dawać i daje. Państwo tu
ustalają zasady, co do szerokości rozwiązań i tak dalej. Natomiast każdorazowo i tak będzie potrzebna 
państwa uchwała wyrażająca zgodę na to nieodpłatne przejęcie
danej  działki.  Także i  tak tutaj  rada żadnych kompetencji  jakby z własnych nie ceduje czy nie udziela 
jakiegoś tam ogólnego upoważnienia Panu Wójtowi. Pan Wójt teraz



będzie musiał każdorazowo tak jak do tej pory się do państwa zwrócić z prośbą o wyrażenie takiej zgody 
na nabycie nieodpłatne takiej działki. Jest tu też taki zapis, o którym rozmawialiśmy na komisjach, a więc 
samo  przejęcie  tej  drogi  czy  nieruchomości  pod  drogę  nie  jakby  obliguje  tutaj  radnych  i  wójta  do  
poszukania  środków  i  inwestowania  od  razu.  Oczywiście  w  miarę  możliwości  finansowych  gminy   i  
możliwości ewentualnego pozyskania dofinansowania, bo być może coś w najbliższym czasie się zmieni.  
Na razie mamy, znaczy drogi wewnętrzne nie są objęte dofinansowaniem.
Nie zobliguje nas tutaj do tego żeby od razu inwestować w tą drogę czy nie wiem budować oświetlenie, czy 
infrastrukturę  drogową.  No  i  tyle.  Jeśli  państwo  macie  jakieś  pytania,  to  proszę.  Postaram  się 
odpowiedzieć. Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Ta uchwała była omawiana na wspólnym posiedzeniu 
komisji. Komisje wydały decyzję
pozytywną. To co słychać i co omawialiśmy to Gmina Brudzew będzie się rozrastała. Bo myślę, że mini,  
małe osiedla już powstawają na terenie Izabelina. Też będą powstawać
gdzie indziej jeszcze, bo ten inwestor wykupywał u nas grunty. Ma też powstać drugie mini osiedle. No 
cieszę się, no że gmina się rozrośnie. A więc ten projekt uchwały
proszę, poddaję pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad nieodpłatnego przejmowania na własność Gminy 
Brudzew nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław  Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński,  Dariusz  Kiciński, 
Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, 
Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, Radosław Szafoni, Adrian Zięba
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

16. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Brudzew o podejmowanych działaniach w okresie 
międzysesyjnym.

Informacje było zamieszczone. Czy państwo radni mają do mnie jakieś pytania?
Nie widzę, dziękuję bardzo.

17. Sprawozdanie Wójta Gminy Brudzew w okresie międzysesyjnym.

Informacje były zamieszczone. Czy do Pana Wójta są jakieś zapytania o jego działalności? Nie widzę, a 
więc przechodzimy do następnego punktu. 

18. Wolne wnioski i informacje. Odpowiedzi na wolne wnioski i informacje.

Pan radny Tomasz Kiciński. Czy dopłynęły do gminy jakieś informacje, czy na przykład z sądu z Poddębic  
odnośnie no całej tej procedury związanej z zakupem,



zakupem działki  przy SP Koźmin.  Wójt  gminy -  Panie Przewodniczący,  Panie radny z informacji  jakie  
uzyskaliśmy 19 maja ma odbyć się sprawa sądowa. Także 19 maja
w Poddębicach ma się odbyć rozprawa sądowa. I dopiero wtedy, no to jest… Po 19.
I to jest niezbędne element żeby cokolwiek dalej… Bo ten niepełnoletni jest współwłaścicielem. Musi sąd 
wyrazić  zgodę  na  sprzedaż,  ewentualnie  albo  nakaże  spłacić  pieniądze  na  konto,  bądź  nakaże 
przeznaczyć te pieniądze na utrzymanie czy tam powiedzmy na funkcjonowanie, no koszty utrzymanie 
dziecka, szkołę i tak dalej. Przy zakup nieruchomości na rzecz dziecka.

19. Zamknięcie obrad XVI Sesji Rady Gminy Brudzew.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 16:03 zamknął obrady XVI Sesji Rady 
G miny Brudzew

Przewodniczący
Rada Gminy Brudzew

Przygotował: Agata Gromada


